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"דעו כי תל אביב היא לא זו שעליה אתם קוראים בעיתון" | כתב 'כפר חב"ד' בהתוועדות הייחודית לכבוד הרבי בתל אביב

העיר שלא יודעת מנוח בשנים האחרונות, 
כשהפגנות סוערות הפכו לשמה השני, 

עצרה לערב אחד את שגרת יומה לטובת 
התוועדות סוחפת במלאות 30 שנה לג' 

תמוז | תמהיל תל אביבי מקורי, לצד 
אליטת אנשי עסקים ושועי ארץ, התכנסו 

יחד להתוועדות מרוממת, בשיתוף של 
70 בתי חב"ד הפזורים בכל רחבי העיר | 

הסיפורים המרגשים והנאומים שלא יישכחו

| ישראל אלפרוביץ |
צילומים: חיים טויטו

גרסת תל אביב

'רוקח' בתל אביב – הממוקם 
בקצה מרכז הירידים גני התערוכה 
– לבש חג. כבר מרחוק נראה על 
פתחו שלט גדול עם הלוגו של 
חסידות"א. במרחבי הגן מפוזרים 
כורסאות, עמדת כתיבה לרבי ממוקמת במרכז, המוסיקה מנגנת, 

ואט אט זורמים המשתתפים פנימה בקלאס תל אביבי.
שם מקבלים את פניהם בברכה דוכני המזון כשהם עמוסים 
לעייפה בכל טוב. אפשר להרגיש כבר כאן את מה שיתחדד עוד 
יותר בהמשך: הרבה אוכל, הרבה חסידות, הרבה רבי. בפתיחה 
פגשנו את מרדכי ארז, משכונת הבלו, שהגיע לכבד את הרבי. בג' 
תמוז הוא גם ביקר בבית של הרבי בכפר חב"ד, עם קבוצה של 

השליח הרב אהרן קירנברג.
מרדכי לא הגיע לכאן לבדו, הוא סחב אתו חבר ממפוני הדרום. 
כמו מרדכי עוד אלפי אנשים הגיעו לכאן לכבד את הרבי. אנחנו 
פוגשים גם את השליח להדר יוסף הרב מנחם מענדל אליאס 
שמסביר לנו על הייחודיות של האירוע: "זה אירוע שני בסדר 
גודל כזה, האירוע הקודם התקיים בשנת הקהל. המיוחדות של 
האירוע בעיני זה שהצליחו לקבץ לכאן את כל שבעים בתי חב"ד 

של תל אביב לאירוע אחד, ואין זה דבר של מה בכך".
זוהי אכן הזדמנות טובה להתעדכן בהתפתחות הפעילות 
הענפה בעיר, אם עד לפני כמה שנים נהנתה העיר ממספר 
לא מבוטל של 50 בתי חב"ד עתה אנו כבר עומדים במספר 
שבעים, כאשר שבעה מתוכם – עשרה אחוזים – יצאו לדרך 

רק בשנה האחרונה!
השליח הראשי לעיר תל אביב ומי שעומד מאחורי מערך 
הפעילות האדיר מזה למעלה מארבעים שנה הרב יוסף שמואל 
יהושע גרליצקי מאשר את הדברים ומוסיף חידוד משלו: "מדובר 
באירוע לאנשים שמתקרבים לחסידות, יש אירועים שנערכים 
עבור אנשים שכבר הפכו לחסידים מן המניין. אולם המיוחד 
באירוע הנוכחי שהוא מיועד במיוחד עבור אלה שעדיין באמצע 
התהליך, רוב האנשים שתראו פה הם דווקא לא אנשים שכבר 
נכנסו לגמרי, אלא רק באמצע התהליך. כל אחד שנמצא פה 
קשור לשליח שלו ולשכונה שלו וכל אחד מרגיש שהוא חלק 
מהעניין, וכשיש אירוע שמאחד את כולם זה מאוד משפיע. יש 
כאן שלוחים שהביאו מאות משתתפים ללא גוזמא, אפשר לראות 

בכך ביטוי לעבודתם המסורה של השלוחים במשך השנה".

18 שנה אחורה
אכן הקהל ססגוני למדי, רובו נראה על התפר, תמהיל תל 
אביבי מקורי לצד אליטת אנשי עסקים ושועי ארץ, אנחנו מזהים 
כאן את מר יאיר כהן פריווה שכיהן כמנכ"ל הבורסה, כיועץ 
כלכלי בכיר במשרד ראש הממשלה ובמשרד האוצר, ואת מר יוסף 
צ'חנובר שכיהן בעבר במשרד הביטחון וכמנכ"ל משרד החוץ, יו"ר 
מועצת המנהלים של אל על, ייצג את ישראל בוועידות שונות 

ומשמש עד היום כדירקטור במספר מוסדות ממשלתיים.

גן 
האירועים

קהל ההמונים 
גודש את 
האולם באירוע 
לכבודו של 
הרבי, השבוע
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הפתיחה שואבת את המשתתפים לעולם הניגון 
החסידי, ניגון שאמיל בניצוחו של המעבד והמפיק 
המוזיקלי המוכשר נאור כרמי, ולאחריה עולה לבימת 
ההנחיה איש התקשורת קובי אריאלי: "באתי לכאן 
כדי לספר לכם על תל אביב – פותח קובי את 
ההנחיה – ובכן דעו כי תל אביב היא לא זו שעליה 
אתם קוראים בעיתון, ואני אומר את זה בתור 
מי שכותב את העיתון... בכניסתי לאולם קלטתי 
אנשים שמתווכחים על מקום, רבותי: זוהי תל 
אביב האמיתית, אנשים שרבים על מקום באירוע 

של הרבי.."
כולם נעמדים לאמירת פרק התהילים של הרבי על 
ידי השליח ואיש החינוך הרב פנחס ארבוב ואחריו 
קרא פרק תהלים נוסף מר אבי אילון, אביה של שירה 

ז"ל שנרצחה בפסטיבל הנובה.
כעת מופיעים על המסך צמד מרגש: הרב אלי 
ניידיטש השליח לדוברי אנגלית הפועל באזור 
מלונות החוף יחד עם חבר הקהילה ג'וש יהושע, 
אלי מספר על פעילותו השנה בעקבות האירועים 
והמצב הביטחוני, הוא יסד קבוצת תמיכה בפצועים 
ועוד, וג'וש מספר על שירותו הצבאי ועל התמיכה 

הרבה שמקבל מהקהילה.
בהמשך עולה לבמה איש התקשורת מ'כאן 11' 
אודי מאיר ומשתף בסיפורו האישי ממבצע צוק 
איתן: 18 שנה אחורה, תמוז תשס"ו, אני וארוסתי 
בעיצומם של ההכנות הקדחתניות לחתונה, צלצול 
נייד קוטע אותי, מעבר לקו המפקד ואני מוקפץ בצו 
8 לבסיס פחות מחודש לפני החתונה, טרם צאתי 
לדרך התגלגל לידי בהשגחה פרטית גיליון דבר מלכות 
ולקחתי אותו איתי, שיהיה מה לקרוא. עוד באותו 

יום נכנסנו ללבנון, מצאנו מחסה בכנסייה נטושה.
אחרי ההתארגנות הראשונית אני יושב ומדבר עם 
חבר והוא שואל אותי: מה זה הגיליון שמציץ לך 
מהכיס? הסברתי לו קצת בחשש מה זה דבר מלכות, 
ואז, בעודי בורר את מילותיי להפתעתי הוא אומר לי: 
אולי נלמד קצת? התחלנו ללמוד ובמהרה הצטרפו 
אלינו עוד חברי צוות וכבר היינו מנין לומדים, 
השיחה עסקה בנושא עיר מקלט והתחושה בעת 
הלימוד הייתה שהלב של כולנו נשפך החוצה, כוח 
האחדות אפף אותנו, מין חיבור לא ברור של אנשים 
שכל אחד מהם השאיר אחריו משהו והגיע להגן על 
עם ישראל. קולו של המפקד קטע את האידיליה: יש 

פעילות הערב, תכינו את הציוד.
לפני שיצאנו לפעילות מישהו שואל אם יש לי 

תפילין, יש, הנחתי לו כמובן והתמונה הזו של יהודי 
מניח תפילין בלב הכנסייה לא יוצאת לי מהראש. 
באותו לילה קרה הדבר: החיזבאללה גילו אותנו וירו 
לעברנו. מי שמכיר יודע שהמומחיות של החיזבאללה 
זה טילים, הם לרוב לא מפספסים, אבל הפעם הם 

פספסו ואני הבנתי את כוחו של הרבי.
18 שנה אחרי ואני נכנס לעזה, הפעם אני כבר 
מהדור המבוגר ורואה לידי חייל צעיר ומזהה אצלו 
פחד, אמרתי לו: מוח שליט על הלב והסברתי לו מה 
זה, ומאז בכל פעם שהיה משהו לא נעים הוא אומר: 

מוח שליט על הלב...

הרבי אמר לי: אין 'רחוקים'
אתנחתא מוזיקלית עם הזמר מנחם שוקרון 
ולאחריה מופיעים על המרקע השליח הראשי לת"א 
הרב גרליצקי יחד עם השחקן מוריס כהן, מוריס 
מספר על הקשר המיוחד שלו לחב"ד, הרב גרליצקי 
מדבר על ההתפתחות העל טבעית של חב"ד בתקופה 

של אחרי ג' תמוז ועונה לשאלותיו של מוריס.
אורח הכבוד הרב הראשי לישראל ולתל אביב 
לשעבר הרב ישראל מאיר לאו נכנס לאולם, המנחה 
קובי מקדם את פניו בברכה ומסביר בבדיחותא 
שכוחו של הרב לאו בכך שהוא גם מגיע בזמן וגם 

הולך בדיוק בזמן..
הרב לאו מוזמן לשאת את המשא המרכזי, ומשתף 
את הקהל בביקורו הראשון אצל הרבי: "היה זה 
בעיצומה של מלחמת יום הכיפורים, זומנתי לפגישה 
בסוכנות היהודית, הם רצו לחזק את הקשר עם 
יהדות ארצות הברית וביקשו ממני לנסוע לארצות 
הברית בשליחות זו. "מה שכרך? הם שאלו, ואני 
נקבתי בשמות של אישים שאשמח שיסדרו לי עימם 
פגישה בארצות הברית, בראש הרשימה כתבתי: 
כ"ק האדמו"ר מליובאוויטש. הם עמדו בהתחייבות 

וסידרו לי יחידות אצל הרבי.
הגעתי בחצות ליל, זיהיתי במקום שני בחורים 
שהכרתי: את המשגיח ומנהל פעילות חב"ד בשדה 
התעופה ר' קותי ראפ ע"ה ויבלחט"א המרצה הנודע 
ר' שבתי סלבטיצקי שי'. היחידות הייתה ממושכת 
ולאחר שיצאתי מחדר הרבי, עטו עלי הבחורים 
בשאלות ואז יצא הרבי מחדרו וכשראה אותי שאל 

מה עם מעשה מרכבה?
"בתחילה לא הבנתי מה הקשר, כי לא זכרתי 
ששוחחנו בספר יחזקאל, אך הרבי חייך והבהיר 

כי כוונתו לשאול כיצד אני חוזר למלון, השבתי כי 
אקח מונית אולם בפועל לאחר התעניינותו של הרבי 
הבחורים שהיו במקום החזירו אותי. הפגישה השניה 
שלי הייתה לאחר שמונה שנים, כשהרבי ראה אותי 

אמר מיד: שמונה שנים לא היית אצלי!
"היה זה פלא עצום בעיני כיצד זכר הרבי מתוך 
ומתי בדיוק  עשרות אלפים שביקרו אצלו אם 
ביקרתי. הפגישה הפעם ארכה מספר שעות... ואני 
רוצה לשתף בדבר אחד מהמפגשים שלי עם הרבי: 
כשסיפרתי לרבי שאני עוסק בקירוב רחוקים, אמר 
לי הרבי: אני מקווה שלא תקפיד עלי שאני מתקן 
אותך, אבל אני איני משתמש בביטוי קירוב רחוקים 
כי אם קירוב יהודים, וכי מי אנו בשר ודם שנעז 
לשפוט יהודי אחר ולקבוע אם רחוק הוא או קרוב? 
כה אמר הרבי והמסר הזה חינך אותי וממנו יצאתי 

עשיר ברוחניות!
"תזכרו מה הרבי אמר: אין רחוקים, כולנו נקרב 
אחד את השני ונזכה לבנות בניין עדי עד בביאת 
גואל צדק בקרוב ממש" סיים הרב לאו את דבריו 
המאלפים ועל המסך הוקרן וידאו בו הוא נראה עובר 

בחלוקת דולרים אצל הרבי".
השליח הראשי הרב יוסף שמואל גערליצקי עורר 
את הקהל בנאומו על השפעתיו וברכותיו של הרבי 
"יתיר מבחיוהי". כמו כן הדגיש שכל אחד ואחת 
מבאי ההתוועדות יכולים לקחת חלק בשליחות 
"בכך שישפיעו על יהודי אחד או יותר בענייני 
יהדות – אם זה בהנחת תפילין, כשרות או בשאר 
מבצעי הרבי. עיקר העיקרים הוא בחינוך ילדי ישראל 
ובהעברת המסר לכל ילד וילדה שהקב"ה בחר בנו 
מכל העמים ונתן לנו את תורתו. התורה היא המתנה 
הגדולה ביותר שקיבלנו, ויש לעורר אצל הילדים את 
'גאון יעקב' ביהדותם ובהיותם חלק מעם ישראל, 

עם סגולה".

 'השתדלנו להביא
את הרבי נטו!'

תזמורתו האלופה של נאור כרמי מנגנת את 
הניגון כי אנו עמך, והשליח הרב מנדי אליאס נעמד 
ומספר כי באירוע 'חסידותא' בשנה שעברה איחלו 
הנוכחים זה לזה ברכות ואותם בירכו בזוג תאומים... 
ואכן הברכה התקיימה ונולדו להם תאומים! הוא 
מבקש מהקהל לחזור שוב על אותה פעולה ולברך 

זה את זה... ואכן הקהל נענה בחפץ לב, המסובים 
מברכים איש את רעהו באווירה של התוועדות 

חסידית פנימית.
התוכנית עוד ארוכה, בדרך כלל באירועים מעין 
אלה הכול מתוקתק ולוחץ, אולם כאן למרות הארגון 
המדוקדק והתכנייה העמוסה – באורח פלא שולטת 
השלווה, אולי זו השאנטיות התל אביבית המפורסמת 
שחדרה גם לכאן, ואפשר שזהו סוד קסמה של חב"ד 
תל אביב בראשות הרב גערליצקי שליט"א: לנווט 

באופן רגוע, מבלי להפר את האיזון הטבעי.
משה בן נחום מספר על ביקורו הראשון אצל 
הרבי: היה זה כשפרשתי מהצבא לאחר 25 שנות 
שירות, השליח הרב יואל ימיני מכפר סבא הציע 
לי לנסוע לרבי ואכן קמתי ונסעתי, במניין של הרבי 
אמרתי קדיש בנוסח ספרדי, ולפתע הרבי סובב את 
ראשו לעברי בהקשבה, וכשענה אמן הרגשתי שגם 
משמיים עונים אמן, כשנכנסתי ליחידות סיפרתי 
לרבי על מצוקותיי והרבי עודד אותי לא לחשוב על 
דברים מטרידים וזה אכן הקל עלי מאוד, מאז נסעתי 

לרבי מידי שנה.
אבי ורטהיים, יו"ר בנק מזרחי לשעבר וכעת יו"ר 
חברת הנדל"ן אלוני חץ, שבנו תום למד בישיבת 
חב"ד ליובאוויטש 'חזון אליהו' וכיום הינו אברך מן 
המניין בקהילה, מספר: שמעתי על האוהל מהבן 
שלי, ורציתי להגיע לשם, ערב אחד בעודי מבקר בניו 
יורק קמתי ונסעתי לאוהל, הגעתי עם הסקפטיות 
החילונית, ובעודי עומד באוהל וקורא את הפתק 
התרגשתי בטירוף, מאז בכל ביקור שלי בארצות 

הברית אני מגיע לשם.
אורי דגמי, מהדמויות המוכרות בענף הרכב: 
בחודש טבת הגעתי לאוהל של הרבי, עמדתי בתוך 
הציון בגרביים קפואות והרגשתי צמרמורות בכל 

הגוף, ראיתי ניסים גלויים.
רן שמעוני, מבכירי המתופפים בארץ: כשבני טס 

לארצות הברית ביקשתי מהשליח הרב לוי שיחבר 
אותי לציון, הגעתי לשם והתפללתי ויצאתי רגוע, 

יודע שיש שמירה על הבן שלי.

דולר של הרבי נמכר במכירה פומבית, מכל רחבי 
האולם עולות הצעות מפתיעות שמלמדות על 
האהבה הגדולה לרבי, כולל מעזרת הנשים )שלדברי 
הרבנית גרליצקי הייתה מכובדת מאוד( שמשתתפת 
באופן פעיל. לבסוף הוא נקנה בידי איש עסקים 
צרפתי, שמודה לרב גרליצקי ומספר איך קהילת 
חב"ד תל אביב קלטה אותם ונתנה להם את ההרגשה 

שהכירו מהבית בצרפת.
המוזיקה משנה פניה, לבמה עולה הזמר אביב 
אלוש, הוא נזכר בחוויית ילדות איך בגיל 6 ביקר יחד 
עם חבריו בטנק המבצעים של חב"ד, הם קראו פרק 
תהילים וכתבו לרבי, החסידים אמרו להם שהרבי 
ישלח להם דולר, אם קיבל דולר הוא כבר לא זוכר, אך 
לימים פגש את הרבי ברחבי העולם מתוך הסיפורים.
האווירה הופכת למשפחתית, אביב שר שיר 
ומכל רחבי האולם מתקבצים סביבו,  המעלות 
בשולחנות ישובים השלוחים ומשוחחים בניחותא 
עם בני קהילתם, אלו רגעי הנחת שלהם. בנו של 
השליח הרב דניאל נקש מדבר ומרגש את הקהל, 
המוזיקה עוברת לשיר קצבי "הוא אלוקינו" והאולם 
נע במעגל גדול של ריקוד, בין הרוקדים בולטת 
במיוחד קבוצת תלמידי ישיבת חזון אליהו, בראשות 
הרב מאיר אריה שמרלינג ובהנהלתו של הרב לוי 
וולף, התלמידים שעד לא מזמן לא הכירו מושגי 
יהדות בסיסיים – שרים עכשיו בדביקות יחד עם 
חבריהם בוגרי הישיבה, שהם כבר חסידים מן 
המניין וחלקם משמשים כשלוחים בעצמם, באווירה 
מרוממת זו מסתיים לו המעמד, אותו מסכם במספר 
מילים הרב לוי גרליצקי ממפיקי האירוע: השתדלנו 
n להביא את הרבי נטו!�

השליח הרב גרליצקי מעורר את הקהל ליישם את מבצעיו הק' של הרבי

השליח הרב שוויכה עם קבוצת מקורבים בהתוועדות

כותבים פ"נ לרבי בעמדה מיוחדת

השחקן אביב אלוש בנאומו המרגש

"המיוחדות של האירוע בעיני זה שהצליחו לקבץ לכאן את כל שבעים 
בתי חב"ד של תל אביב לאירוע אחד, ואין זה דבר של מה בכך"

השליח הראשי לתל אביב הרב גרליצקי עם נואם 
הכבוד הרב לאו

התוועדות 
פעילה

יד  הרב יצחק חדד, השליח בשכונת 
אליהו ומוועד ארגון האירוע, משתף אותנו 

בתגובות שקיבל מבני קהילתו:
"ב"ה, הבאנו כשמונים גברים ונשים 
שנהנו מאוד. המיוחד הפעם היה שהרבי 
היה ממש מורגש באירוע, והמסר העוצמתי 
על הנסיעה לרבי עבר בצורה חזקה. אשתי 
כבר התחילה לארגן קבוצה לנסיעה לרבי 

בזכות הכנס".
בין הרבי, ה"אהבת  השילוב בתכנים 
היה  והשליחות  חב"ד,  של  ישראל" 
צוהר  למקורבים  ונתן  ומדויק  נכון 

להבין ולהתחבר".
הרב לוי אלפרוביץ, השליח בשכונת 
שפירא בעיר, שהופיע בעצמו באחד מקטעי 
הוידאו, הדגיש באוזנינו במהלך הערב את 
החלק המיוחד בתכנית שעסק בנסיעה 
לרבי: "אותו איש עסקים שאמר – 'רוצים 
ניסים? תיסעו לאוהל!' בצורה כל כך חזקה, 
יחד עם שאר האנשים שהופיעו שם שאינם 
חסידים בדווקא, השאירו רושם עז על 
המקורבים שאינם מכירים את העניין הזה.
"יש לנו רבי גדול, הלוואי שנזכה להיות 
אלו שמחברים עוד יהודי ועוד יהודי לרבי, 

לדרכו ולהוראותיו," הוא מסיים.
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